
Beretning. 
 

 
Denne beretning er den korteste beretning i min formandstid. 
 
Den østlige ende. 
 
På generalforsamlingen i 2020 blev bestyrelsens forslag (forslag nr. 4 b) om ændring/forstærkning af den østlige ende 
godkendt. 
 
Dette forslag blev - fra vores konsulent Havnecon - fremsendt til Struer Kommune den 7. september 2020. 
 
Vi fik ved skrivelse af 29. juni 2021 oplyst, at ”Struer Kommune vurderer at den ansøgte renovering er at betragte som 
renovering og derfor kan udføres i henhold til vilkår i tidligere tilladelser”.  
 
Ud fra de tidligere nævnte klagesager kan arbejdet kun udføres i perioderne 16. juli – 30. september samt i marts 
måned. 
 
Der er sendt udbudsbrev til 3 entreprenører, nemlig 

- Ivan Bastrup Jakobsen, 
- Ivan Jakobsen og 
- Lauge Bonde. 

 
Lauge Bonde har den 4. maj 2022 sagt nej tak. 
 
Der har den 18. maj 2022 væres fælles besigtigelse for de indbudte entreprenører og der er afhold licitation den 31. maj 
2022 hvor Jørgen Bülov desværre ikke kunne deltage p.g.a. en blodprop, men han er i bedring. 
 
Da jeg åbnede de 2 tilbud fik jeg et chok, for da Jørgen Bülov lavede et overslag i 2020 lød prisen på ca. 300.000 kr. + 
moms, men de 2 priser var på henholdsvis 971.355 og 1.219.168 kr. excl. Moms. 
 
Jørgen er som sagt sygemeldt og jeg har ikke forstand på at vurdere tilbuddene. 
 
Det har vi ikke økonomi til så jeg mener at må udsætte projektet, men hvad mener I ? 
 
På generalforsamlingen den 5. september 2020 blev det besluttet at vi skulle have en formue på 250.000 kr. før et 
eventuelt bidrag kunne sættes ned. 
 
Jeg mener – under henvisning til ovennævnte priser - at vi skal have dette beløb hævet til 1.000.000 kr. før et eventuelt 
bidrag kan sættes ned og derfor stiller bestyrelsen et forslag 4 a. 
Dette forslag har ikke været fremsendt sammen med dagsordenen, men jeg mener at bestyrelsen ikke er afhængig af 
fristen for indsendelse af forslag som er senest 1. april. 
I vedtægtens § 6 stk 3 står der at forslag fra medlemmerne til behandling på den ordinære generalforsamling skal være 
indgivet til bestyrelsen senest 1. april. 
 
 
Ved mail af 5. november 2021 bad jeg Havnecon v/Jørgen Bylov om at sætte gang i vedligeholdelsesarbejdet således at 
det forhåbentligt kan laves i foråret 2022.  
Vi ville gerne have nogle tal på opgaven i år, således at vi kan tage hensyn til det i regnskabet. 
 
Vi har – for dette arbejdet og alle hans tidligere arbejde - modtaget en regning på 20.000 kr. excl. moms 
 



Udvidelse ved bækudløbet 
Den 29. juni 2021 fik vi tilladelse til at den omtalte renovering, men ikke tilladelse til udvidelsen/styrkelse af 
skråningsbeskyttelse ved bækudløbet. 
 
Vi har flere gange rykket for svar senest den 26. maj 2022 da det ville være billigere at få det hele lavet på 1 gang.. 
 
Vi har fået en ny sagsbehandler ved Struer Kommune.  
 
Vedligeholdelserne i 2014 og 2015. 
 
Der er ikke truffet en afgørelse endnu – MEN 
 
Den 15. januar 2021 sendte Struer Kommune et udkast til flere afgørelser om kystbeskyttelsen ved Handbjerg 
Kystbeskyttelseslag i høring ved de berørte parter. 
 
Det drejer sig om 

- Der er klaget over den nuværende bidragsfordeling, årlige bidrag samt anmodet om opstart af et nyt 
kommunalt fællesprojekt efter kystbeskyttelseslovens kap. 1 a, 

- Udkastet er opdelt i 5 delelementer: 
-  
- Anlæg fra 1990, bestående af skråningsbeskyttelse og to høfder 
- Udvidelsen mod vest fra 2002 bestående af ca. 80 meter skråningsbeskyttelse,  
- To stenhøfder fra 2004 i den østlige ende af området, 
- Udvidelse mod vest fra 2009 bestående af ca. 20 meter skråningsbeskyttelse og 
- Lovliggørende tilladelse til forstærkning af den midterste del af skråningsbeskyttelsen udført i 2014/2015. 

 
Struer Kommune skriver bl.a. ”Forstranden foran den del af kystbeskyttelseslagets anlæg der er omfattet af denne 
afgørelse skal sikres bevares. Såfremt der ved normal sommervandstand ikke er minimum to meters forstranden, skal 
der foretages sandefodring i det nødvendige omfang.” 
  
Den 20. juli 2021 indgav vi en klage til Nævnenes hus omkring ”vedligeholdelsen fra 2014 og 2015” som de skulle træffe 
afgørelser i. 
 
Nævnenes hus har også modtaget klager i de 4 andre sager. 
 
Den 29. marts 2022 har Nævnenes hus truffet afgørelser i de 4 sager og afvist de 4 klager. 
 
Begrundelsen er: 
Miljø og Fødevareklagenævnet afviser at realitetsbehandle klagen over Struer Kommunes afgørelse af 24. juni 2021 
om ikke at meddele påbud vedrørende kystbeskyttelsesanlægget ved Handbjerg Kystbeskyttelseslag i Struer 
Kommune. 
 
Miljø- og Fødevareklagenævnets afgørelse er endelig og kan ikke indbringes for anden administrativ myndighed, jf. § 
17 i lov om Miljø- og Fødevareklagenævnet og gebyrbekendtgørelsens § 2. Eventuel retssag til prøvelse af afgørelsen 
skal være anlagt inden 6 måneder, jf. kystbeskyttelseslovens § 18 b, stk. 1.” 
 
Afgørelse ved vores ”vedligeholdelse i 2014 og 2015” 
 
Ved mail af 24. maj 2022 skriver Nævnenes hus ”Miljø- og Fødevareklagenævnet ophæver Struer Kommunes afgørelse 
af 24. juni 2021 om lovliggørende tilladelse til skråningsbeskyttelse ved Åvej, 7830 Vinderup i Struer Kommune og 
hjemviser sagen til fornyet behandling i førsteinstansen.” 



 
Så må vi se hvad det betyder og hvad Struer Kommune vil gøre. 
 
Afslutning. 
 
 
Afslutningsvis vil jeg takke de øvrige bestyrelsesmedlemmer for et godt samarbejde samt overlade beretningen til 
generalforsamlingens behandling og forhåbentlig godkendelse. 


